

## السيرة الذاتية

الاسم الثلاثي واللقب: الدكتور: عبد العباس عواد لفته العنيزاوي

تولد / ٢٦/ ١/ ١٩٦٦ / الناصرية – ذي قار

مكان العمل /جامعة ذي قار/ كلية الآداب /قسم الجغر افية

التخصص العام/الجغرافية الطبيعية

التخصص الدقيق/ مناخ شمولي وتغيرات مناخية

البكالوربوس/ جامعة بغداد/ كلية التربية ابن رشد ١٩٨٩/١٩٨٨

الماجستير/ جامعة البصرة / كلية التربية للعلوم الإنسانية/ ٢٠١٠

الدكتوراه/ جامعة البصرة / كلية التربية للعلوم الإنسانية/ ٢٠١٦

اللقب العلمي / أستاذ مساعد ٢٠٢٠

عدد البحوث المنشورة ٢٢ بحثاً ( ٢١ محليا) ( ١ خارجي) في تونس/ مؤتمر ومجلة GEOTUNES/تونس ٢٠١١

الكتب المؤلفة / (كتاب المناخ الشمولي) وكتاب (التغيرات المناخية) وهما من المصادر المهمة لطلبة الدراسات العليا في الجامعات العر اقية.

التعيين والمباشرة /١ ١٩٩ ٢/٤/١

عمل محاضرا في كلية التربية للعلوم الانسانية /جامعة ذي قار للأعوام التالية: ٢٠١٢ و٢٠١٣ و٢٠١٥ و٢٠١٠ (٤ سنوات)

عمل محاضرا في كلية الآداب جامعة ذي قار للأعوام ٢٠١٤ و ٢٠١٨ (سنتين)

عمل محاضرا في كلية الاعلام لتدريس مناهج البحث للأعوام ٢٠١٧ و٢٠١٨ (سنتين)

مقرر الدراسات الالية في قسم الجغر افية ٢٠٢٣

# مدير شعبة ضمان الجودة والأداء الجامعي ٢٠٢ ومستمر حاليا

حاصل على شهادات الدورات التالية:

- ١- الحاسوب/ جامعة البصرة
- ٢- اللغة الإنكليزية لدورتين معهد اللغة الإنكليزية في ذي قار
  - ٣- اللغة العربية /جامعة ذي قار
  - ٤- طرائق التدريس/ جامعة ذي قار
- ٥- مناهج النزاهة ومكافحة الفساد الإداري / وزارة التربية / بغداد.

مهارات اخرى/ مهارة الحاسوب (جيدة جدا) اللغة الانكليزية (متوسطة) اللغة الروسية (متوسطة)

رقم الهاتف/ ٧٨١٧١٨١٠٦٨

abbas.al-waily99@utq.edu.iq

البريد الإلكتروني/ abbasalwaily99@gmail.com البريد الإلكتروني/

#### Curriculum Vitae

Name and surname: Dr: Abdul Abbas Awad Lafta

**Born** / 26/1/1966 / Nasiriya- Dhi Qar

Place of work/University of Dhi Qar/College of Arts/Department of Geography

**General specialty** / physical geography

**Specialization**/ Synoptic Climate and Climate Change

Bachelor's degree / University of Baghdad / College of Education Ibn Rushd 1988/1989

Masters / University of Basra / College of Education for Human Sciences 2010

PhD/ University of Basra/ College of Education for Human Sciences.2016

Academic title / Assistant Professor 2020

**The number of published research**: 22 papers (21 locally) (1 external) in Tunes the GEOTUNES/Tunisia 2011 conference and magazine.

**The authored books** (The Synoptic Climate Book)&climate change > which is both of the important resources for postgraduate students in Iraqi universities.

### **Appointment and directing** 04/11/1992

He worked as a lecturer at the College of Education for Human Sciences / University of Dhi Qar for the following years: 2012, 2013, 2014 and 2016 (4 years)

He worked as a lecturer at the Faculty of Arts, Dhi Qar University, for the years 2014 and 2018 (two years).

He worked as a lecturer at the College of Media to teach research methods for the years 2017 and 2018 (two years).

Director of Quality Assurance and Academic Performance Division

Undergraduate studies curriculum in the Department of Geography

#### Holds certificates from the following courses:

- 1- Computer/ University of Basra
- 2- English language for two courses, the English Language Institute in Dhi Qar
- 3- Arabic language / University of Dhi Qar
- 4- Teaching methods/ University of Dhi Qar
- 5- Curricula of Integrity and Combating Administrative Corruption / Ministry of Education / Baghdad.

Skills: computer (very good) English language (Medium)

) Russian language (Medium)

Phone number WhatsApp/ 07882616100

E-mail / abbasalwaily99@gmail.com & abbas.al-waily99@utq.edu.iq